
Danske Bank A/S 

År 2023, den 16. marts, kl. 15.00, afholdtes ordinær generalforsamling i Danske Bank A/S, CVR-nr. 
61 12 62 28, i K.B. Hallen med mulighed for elektronisk deltagelse via Generalforsamlingsportalen 
(delvis elektronisk generalforsamling) med følgende dagsorden: 

1) Bestyrelsens beretning om Danske Banks virksomhed i 2022 
2) Forelæggelse af årsrapport (Annual Report 2022) til godkendelse 
3) Forslag til beslutning om dækning af tab i henhold til den godkendte årsrapport (Annual 

Report 2022) 
4) Forelæggelse af aflønningsrapport (Remuneration Report 2022) til vejledende afstemning 
5) Valg af medlemmer til bestyrelsen 
6) Valg af ekstern revision 
7) Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer 

Forslag om: 
a. forlængelse med et år af den eksisterende bemyndigelse i vedtægternes§ 6, stk. 5.b. og 

stk. 6 til at forhøje aktiekapitalen uden fortegningsret for aktionærerne og optagelse af 
konvertible lån 

b. bemyndigelse til at afholde fuldstændig elektronisk generalforsamling 
8) Bestyrelsens forslag om forlængelse af den eksisterende bemyndigelse til at erhverve egne 

aktier 
9) Bestyrelsens forslag til bestyrelseshonorarer for 2023 
10) Bestyrelsens forslag til justering af koncernens aflønningspolitik (Remuneration Policy 

2023) 
11) Bestyrelsens forslag om fornyelse af den eksisterende skadesløsholdelse af 

bestyrelsestnedlemmer og ledende medarbejdere (Directors aml Officers) rued virkning 
indtil ilP.n ordinære generalforsamling i 2024 

12) Forslag fra aktionærer 
a. Forslag fra aktionær Mellemfolkeligt Samvirke 
b. Forslag fra aktionær Frank Aaen 

13) Bemyndigelse til generalforsamlingens dirigent 
14) Eventuelt 

Ved påbegyndelsen af generalforsamlingen var 56,53 % af bankens samlede aktiekapital (efter 
fradrag for egne aktier) repræsenteret. 

Med hensyn til afstemningsresultaterne henvises til vedlagte bilag 1. I det omfang, der ikke blev 
gennemført afstemning, er de repræsenterede stemmer talt med som for under hvert punkt, 
medmindre det på forhånd (ved brevstemmer og instruktionsfuldmagter) var angivet, at disse ikke 
ville stemme for forslaget. 

Bestyrelsesformand, Martin Blessing bød velkommen. Formanden oplyste, at afviklingen af 
generalforsamlingen i år var delvist elektronisk med mulighed for fysisk eller elektronisk deltagelse 
for aktionærerne for at skabe størst mulig fleksibilitet for aktionærerne. 

Formanden præsenterede den administrerende direktør, Carsten Egeriis, der var til stede på podiet. 
Bankens øvrige bestyrelse og direktion var til stede i salen. Bankens eksterne revisor, repræsenteret 
ved Kasper Bruhn U dam og Jacob Lindberg fra Deloitte Statsautoriseret Revisionspartnerselskab 
og bankens koncerninterne revisionschef Dorthe Tolborg var også til stede i salen. 

Formanden oplyste herefter, at bestyrelsen i overensstemmelse med vedtægternes § 10, stk. 1, 
havde udpeget advokat Niels Kornerup som dirigent. 

Dirigenten gennemgik indledningsvist de tekniske muligheder for at tage ordet for henholdsvis 
fysisk tilstedeværende aktionærer og aktionærer, der deltog elektronisk. 



Dirigenten erklærede generalforsamlingen for lovlig og beslutningsdygtig. 

Dirigenten oplyste endvidere, at personoplysninger ville blive indsamlet og behandlet, hvis en 
aktionær tog ordet. Derudover ville der blive optaget en lydfil af generalforsamlingen til brug for 
udarbejdelse af referatet. Lydfilen ville blive slettet, når referatet af generalforsamlingen var gjort 
tilgængelig på bankens hjemmeside. 

Dirigenten oplyste desuden, at bestyrelsen på forhånd havde truffet beslutning om, at der ville blive 
gennemført afstemning om dagsordenens punkt 5 om valg af medlemmer til bestyrelsen samt 
afstemning om aktionærforslagene under dagsordenens punkt 12. 

Dirigenten redegjorde for selskabslovens§ 101, stk. 5. Bestemmelsen indebar, at der skulle foreligge 
en fuldstændig redegørelse for stemmeafgivelsen for hver beslutning på generalforsamlingen. 
Dirigenten foreslog, at generalforsamlingen fulgte den hidtidige praksis på generalforsamlinger i 
banken og fraveg den fuldstændige redegørelse. Dirigenten konstaterede med generalforsamlingens 
tilslutning, at den fuldstændige redegørelse blev fravalgt. 

Dirigenten oplyste herefter, at dagsordenens punkter 1 - 4, som vanligt ville blive behandlet samlet 
og sat samlet til debat. 

Ad punkt 1-4) Bestyrelsens beretning om Danske Banks virksomhed i 2022, 
forelæggelse af årsrapport (Annual Report 2022) til godkendelse, forslag til 
beslutning om <lækning aftah i henhold til den godkendte årsrapport (Annual Report 
2022) samt forelæggelse af aflønningsrapport (Remuneration Report 2022) til 
vejledende afstemning 

Formanden og den administrerende direktør aflagde beretning, som er vedlagt referatet som bilag 
g, 

Dirigenten takkede formanden og den administrerende direktør for beretningen og informerede 
generalforsamlingen om, at årsrapporten var underskrevet af bestyrelse og direktion og 
revisionspåtegnet uden forbehold eller supplerende anmærkninger. 

Dirigenten gav generalforsamlingen praktiske informationer angående den forestående debat. 
Dirigenten præsenterede moderatorbordet, hvor der var repræsentanter fra banken samt en 
uafhængig advokat fra dirigentens kontor. Dirigenten præsenterede Aktionærens Stemme ved Lotte 
Sievers, der agerede talerør for aktionærerne, som deltog elektronisk på generalforsamlingen. 

Dirigenten oplyste, at der på forhånd var en række indtegnede talere, som dirigenten ville give ordet 
til, hvorefter indlæggene ville blive kommenteret af formanden og/ eller den administrerende 
direktør. · 

ATP ved Anders Folmer udtrykte indledningsvis tilfredshed med, at man fra aktionærernes 
synspunkt kunne se, at Danske Bank kunne begynde at se fremad efter hvidvask- og gældssagen. 
Anders Folmer gjorde dog opmærksom på, at de to sager havde tæret på omverdenens tillid til 
banken samt forhøjet bankens omkostninger. Anders Folmer nævnte de eksterne forhold, der 
skabte en positiv finansiel udvikling for Danske Bank, og de interne udfordringer banken stod over 
for med henblik på at genskabe tilliden til Danske Bank. Afslutningsvis fremhævede Anders Folmer 
konkrete tiltag til en forbedret strategiplan for Danske Bank, der kunne medtages i strategiplanen 
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som afløser for den nuværende Better Bank-strategi. Anders Folmer udtrykte desuden tilfredshed 
med Danske Banks klimahandlingsplan. 

Formanden takkede for kommentarerne og forklarede, at Danske Banks bestyrelse, direktion og 
medarbejdere hver dag arbejdede på at genskabe nuværende og potentielle kunders tillid til Danske 
Bank. Formanden var derudover glad for, at Anders Folmer udtrykte tilfredshed med bankens 
ambitiøse klimahandlingsplan. 

Dansk Aktionærforening ved direktør Mikael Bak forklarede indledningsvis, at Danske Bank burde 
insistere på fortsat at afholde generalforsamlinger med mulighed for fysisk deltagelse. Derudover 
fokuserede Mikael Bak på et skuffende finansielt resultat for banken grundet hvidvasksagen, men at 
Mikael Bak trods alt var tilfreds med stigningen i Danske Banks aktiekurs. Mikael Bak stillede 
derefter følgende spørgsmål: 

1) Hvilke konsekvenser ville den nuværende situation på de globale finansmarkeder få direkte 
og/eller indirekte for Danske Bank, og gjorde banken sig nogle overvejelser herom? 

2) Hvor mente banken, at aktiekursen skulle hen, hvis man tog hvidvasksagen, rentesituationen 
og muligheden for en øget egenkapitalforrentning med i betragtningen? Burde bankens 
aktiekurs være svarende til sammenlignelige banker? 

3) Hvad var ledelsens bud på, hvordan Danske Bank om fem år skulle være en ledende nordisk 
bank? 

Afslutningsvis takkede Mikael Bak bankens ansatte for deres indsats og ønskede banken held og lykke 
fremover. 

Formanden takkede for indlægget og nævnte indledningsvis, at han så det som en styrkelse af 
aktionærdemokratiet, at man fik mulighed for at lave en fuldstændig elektronisk generalforsamling. 
Dernæst forklarede formanden, at den nuværende situation på de globale finansmarkeder navnlig 
kunne tilskrives de to særlige begivenheder i Silicon Valley Bank og Credit Suisse, der ikke påvirkede 
Danske Bank direkte. Formanden forklarede dog, at de to begivenheder indirekte påvirkede Danske 
Bank, da Danske Bank var en del af det globale finansmarked, og at man derfor skulle forvente en 
periode med højere volatilitet. 

Den administrerende direktør nævnte, at Danske Banks nuværende kapitalsituation og likviditet var 
stærk, og at man havde oplevet en rekordstor udlånsvækst. Den administrerende direktør var enig 
med Dansk Aktionærforening i, at banken burde være mere lønsom og give et bedre afkast til 
investorerne. Afslutningsvis forklarede den administrerende direktør, at banken i sin kommende 
strategiplan, der ville blive fremlagt i juni, ville komme med bankens bud på, hvordan man inden for 
de næste år kunne realisere bankens uforløste potentiale. 

Dansk Aktionærforening ved Mikael Bak forklarede, at han ikke var enig i formandens kommentar 
om aktionærdemokrati og afholdelse af fuldstændig elektronisk generalforsamling. Mikael Bak 
gentog, at det ifølge ham var mest fordrende for debatten, hvis aktionærerne havde mulighed for at 
møde banken fysisk. 

LD Fonde og Akademikerpension ved Anders Schelde udtrykte indledningsvis tilfredshed med 
bankens positive udvikling. Anders Schelde udtrykte tilfredshed med, at banken havde indført en 
klimahandlingsplan, der overordnet pegede i den rigtige retning for banken. Anders Schelde gik 
derefter i dybden med to negative punkter i planen. 



Det første negative punkt var, at klimahandlingsplanen ikke indeholdt konkrete målbare punkter for 
bankens udlånspolitik i perioden frem mod 2030. Anders Schelde mente, at banken allerede på 
nuværende tidspunkt burde være i stand til at afvise en kunde, hvis kunden drev virksomhed inden 
for et område, der ikke levede op til IEAs anbefalinger - herunder navnlig selskaber der drev 
virksomhed inden for fossil eksploration. 

Det andet negative punkt var bankens politik for kapitalforvaltning set i lyset af IEAs anbefalinger. 
Anders Schelde efterspurgte konkrete informationer i forhold til bankens enkelte investeringer. I den 
forbindelse stillede Anders Schelde følgende spørgsmål: 

1) Anerkendte banken IEAs anbefalinger om at stoppe fossil ekspansion? 

2) Var det en entydig målsætning for banken at få sine investeringer til at stoppe fossil 
ekspansion? 

3) Var det muligt for banken at redegøre konkret for enkelte selskaber? 

Afslutningsvis forklarede Anders Schelde, hvorfor LD Fonde og Akademikerpension havde valgt at 
stemme for genvalg af bestyrelsen, uagtet at der ikke forelå en fuldstændig Paris-kompatibel strategi. 
Derefter takkede Anders Schelde Danske Banks medarbejdere for at rydde op efter hvidvasksagen. 

Formanden takkede Anders Schelde for indlægget og anerkendelsen af den ambitiøse 
klimahandlingsplan. Formanden forklarede, at bankens klimastrategi indebar, at målsætningerne i 
klimahandlingsplanen var bakket op af videnskaben samt IEAs anbefalinger. 

I forhold til bankens udlånsvirksomhed forklarede formanden, at banken ikke længere ydede hverken 
finansiering eller refinansiering af selskaber, der udelukkende arbejdede inden for fossil 
eksploration. 

I forhold til kapitalforvaltning var det bankens holdning, at banken ville præge selskaberne ved aktivt 
ejerskab. I den forbindelse arbejdede banken ud fra videnskabelige målsætninger samt IEAs 
anbefalinger. Afslutningsvis forklarede formanden, at han anså Danske Banks rolle som 
samfundsvigtig i forhold til at kunne stille kapital til rådighed for selskaber, der ønskede at foretage 
en grøn omstilling, men endnu ikke var i mål hermed. 

Aktionær Thomas Meinert Larsen forklarede, hvorfor han ikke mente, at bankens 
klimahandlingsplan var retvisende, og hvorfor der ifølge ham blev hemmeligholdt væsentlig 
information i klimahandlingsplanen. Thomas Meinert Larsen fandt, at banken fortsat ydede 
finansiering til selskaber med fossile projekter. Til baggrund for sin påstand henviste Thomas 
Meinert Larsen til den administrerende direktørs kronik, der blev bragt i Berlingske Tidende den 6. 
februar 2023, hvori den administrerende direktør fortalte om bankens arbejde med klimahandling. 
Thomas Meinert Larsen mente, at banken i sin kapitalforvaltningsforretning investerede i 
obligationer i selskaber med fossile projekter, og spurgte i den forbindelse, om banken ville bekræfte, 
at banken havde investeret godt 300 mio. kr. i obligationer i selskaber med fossile projekter. 

Den administrerende direktør takkede Thomas Meinert Larsen for kommentarerne og spørgsmålet. 
Den administrerende direktør understregede, at Danske Bank tog sit klimaansvar alvorligt, og at 
banken derfor havde udarbejdet en ambitiøs klimahandlingsplan. I den forbindelse havde banken 
foretaget markante reduktioner i sine investeringer i flere selskaber, der ikke havde en bæredygtig 
plan. I forhold til det konkrete spørgsmål fortalte den administrerende direktør, at banken ville svare 
på spørgsmålet, når banken havde haft mulighed for at udarbejde et fyldestgørende svar. 
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Aktionær Bjørn Hansen indledte sin tale med at forklare, at han foretrak delvist elektroniske 
generalforsamlinger. Derudover kom Bjørn Hansen i sit indlæg ind på flere punkter, herunder at flere 
bankforretninger blev gjort online, at Danske Banks involvering i MitID var kritisabel, og at det var 
ærgerligt, at selskabets årsrapport og øvrige rapporter udelukkende blev udarbejdet på engelsk. 
Afslutningsvis spurgte Bjørn Hansen om banken havde viden om nye sager i banken svarende til 
hvidvasksagen. 

Formanden forklarede, at forslaget om at kunne gennemføre fuldstændig elektroniske 
generalforsamlinger ikke betød, at dette nødvendigvis ville blive udnyttet, men at det var vigtigt at 
have muligheden herfor. I forhold til filialer og online bankforretninger forklarede formanden, at det 
som leverandør af finansielle services var vigtigt, at Danske Bank var på de platforme, som kunderne 
ønskede. Et af disse ønsker var, at det i højere grad var muligt at gennemføre elektroniske møder med 
banken. I forhold til sproget i årsrapporten og øvrige rapporter pegede formanden på, at den sproglige 
fællesnævner for aktionærer i Danske Bank var engelsk, og at banken havde prioriteret én sproglig 
version af hensyn til blandt andet omkostningseffektivitet. Afslutningsvis forklarede formanden, at 
man ikke havde kendskab til øvrige sager svarende til hvidvasksagen. 

Aktionær Lars H. Nielsen forklarede, at han fandt ledelsesmedlemmernes vederlag kritisabelt højt. 
Lars H. Nielsen henviste til en folketingsbeslutning, hvoraf det ifølge Lars H. Nielsen fremgik, at den 
del af de individuelle ledelsesmedlemmers løn, der oversteg 7,5 mio. kr. ikke kunne fratrækkes i 
bankens skatteopgørelse. Lars H. Nielsen spurgte da formanden, om formanden var bekendt med 
folketingets beslutning, og om formanden ikke mente at denne burde udgøre en moralsk rettesnor i 
forhold til at beløbsbegrænse ledelsesmedlemmernes individuelle løn. Derudover henviste Lars H. 
Nielsen til Mellemfolkeligt Samvirkes klage til ombudsmanden, hvori det fremgik, at bankens 10 
grønne investeringsfonde ikke var grønne, da der i fondene blev investeret i ikke grønne 
virksomheder. 

Formanden forklarede, at det var bestyrelsens vurdering, at direktionsmedlemmerne modtog et 
passende vederlag. Formanden udtrykte forståelse for, at ledelsesmedlemmernes løn var høj i 
sammenligning med den almindelige husstandsindkomst. Formanden forklarede dog samtidig, at 
aflønningen var fastsat på baggrund af grundige benchmark-analyser, og at vederlaget var 
konkurrencedygtigt med finanssektoren i øvrigt. 

Den administrerende direktør var ikke enig i Lars H. Nielsens påstand om, at Danske Banks 10 
grønne investeringsfonde ikke var grønne. Den administrerende direktør forklarede, at fondene var 
sammensat på en måde, så selskaber med over 5 pct. af omsætningen inden for fossile brændstoffer 
og termisk kul var ekskluderet, hvilket var på linje med anbefalingerne inden for sammensætningen 
af sådanne grønne fonde. 

Aktionær Erik J. M. Pedersen spurgte, om de aftaler og/eller forlig, der var indgået i relation til 
hvidvasksagen, stillede aftale- og/eller forligsparterne bedre end de øvrige aktionærer. Hvis svaret 
var bekræftende, ønskede Erik J. M. Pedersen en begrundelse for forskelsbehandlingen. 

Formanden forklarede, at de beslutninger, der var blevet truffet af de amerikanske og danske 
myndigheder, afsluttede myndighedernes efterforskning og behandling af hvidvasksagen i de to 
lande. Formanden forklarede, at beslutningerne ikke berørte de civile søgsmål, der var rejst af 
aktionærer mod Danske Bank. Afslutningsvis nævnte formanden, at banken ikke havde farligt nogle 
civile søgsmål rejst af aktionærer, og at banken agtede at forsvare sig mod ethvert civilt søgsmål. 

Aktionær Michael Plauborg Sørensen spurgte, om bestyrelsen ville udnytte bestyrelsens 
bemyndigelse til at udlodde kvartalsvist udbytte i 2023. 

5 



Formanden forklarede, at bestyrelsen agtede at holde sig til den nuværende udbyttepolitik og udlodde 
mellem 40-60 % af Danske Banks årlige resultat. Formanden forklarede, at bestyrelsen ville beslutte 
udlodning af eventuelt udbytte i god tid, og at man fra bestyrelsens side gik op i at eventuelle 
udlodninger var aktionærvenlige. 

Aktionær Frank Aaen ytrede i sin tale kritik mod Danske Bank for manglende handling på 
klimaområdet. I den forbindelse kritiserede Frank Aaen navnlig svarene på generalforsamlingen, og 
at man fra bestyrelsens side havde undladt at bakke op om flere aktionærforslag. Frank Aaen stillede 
følgende spørgsmål: 

1) Ville banken redegøre for bankens konkrete forretningsaktivitet med energiselskabet Total? 

2) Bankens CO2-udledninger svarede, ifølge Frank Aaen, til Danmarks samlede C02- 
udledninger. Ville Danske Bank give konkrete eksempler på aktivt ejerskab og bevise, at 
aktivt ejerskab havde skabt klimaresultater? 

Afslutningsvis kritiserede Frank Aaen bankens øvrige aktionærer, herunder navnlig større 
aktionærer, for ikke at stille større krav til bestyrelsen i forhold til klimahandling. 

Formanden bemærkede, at man fra bankens side ikke kunne svare på spørgsmål angående konkrete 
kundeforhold, og at han håbede, at Frank Aaen ville respektere dette. Derefter forklarede formanden, 
at Danske Banks egne udledninger var relativt begrænsede. Hvis man regnede klasse-g udledninger 
med, var det rigtigt, at den udledning, der kunne henregnes til Danske Bank, var relativt høj på grund 
af bankens væsentlige forretningsaktivitet. I den sammenhæng nævnte formanden, at banken var i 
løbende dialog med sine forretningspartnerne mcd henblik på ut sænke deres CO~-udledninger, og at 
banken fortsat ville arbejde videre med den grønne omstilling. 

Aktionær Henrik Jensen stillede følgende tre spørgsmål: 

1) Efter afklaringen med de amerikanske og danske myndigheder var Henrik Jensen 
interesseret i at høre, om Danske Bank blev efterforsket i andre lande i forhold til 
hvidvasksagen? 

2) Var der noget overblik over de civile søgsmål relateret til hvidvasksagen, og kunne banken 
informere om, hvornår banken forventede, at sagerne var afklaret? 

3) Kunne afklaringen med de amerikanske og danske myndigheder medføre, at der var behov 
for et mindre kapitalgrundlag i banken? 

Formanden takkede for spørgsmålene og forklarede, at man fra bankens side havde tilbudt de franske 
myndigheder at indgå et forlig. 

Formanden kunne ikke sige noget konkret om civile søgsmål mod banken grundet strategien i 
forbindelse med håndtering af sådanne søgsmål, men at banken håbede på afklaring snarest muligt. 

Afslutningsvis forklarede formanden, at man sigtede mod at skabe en effektiv bank, der kunne tilsikre 
stabilitet og samtidig havde kapital til rådighed, når der opstod et pludseligt kapitalbehov i markedet, 
som man eksempelvis havde set i forbindelse med udbruddet af krigen i Ukraine. Formanden 
meddelte, at man ville komme nærmere ind på kapitalforhold i banken i forbindelse med lanceringen 
af en ny strategi i juni. 

Aktionær Laura Christine Horn var interesseret i at høre nærmere om bankens klimahandlingsplan. 
Laura Christine Horn stillede følgende spørgsmål: 
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1) Var Danske Banks klimahandlingsplan et eksempel på future proofing, eller var 
klimahandlingsplanen et proaktivt værktøj til at skabe en reel grøn forandring? 

2) I klimahandlingsplanen blev der ikke fremlagt en konkret strategi for handling på 
biodiversitetsområdet. Hvordan var Danske Banks politik på biodiversitetsområdet? Ville 
banken være proaktiv, eller ville man på biodiversitetsområdet være passiv og forsøge at 
future proofe? 

Formanden forklarede, at klimahandlingsplanen skulle ses som et proaktivt redskab. Danske Bank 
havde fået positive tilbagemeldinger fra industrien, og internationale forretningsforbindelser viste 
støtte til bankens klimahandlingsplan. Formanden mente desuden, at bankens fremgangsmåde med 
at foretage en grundig analyse og anvende videnskabelige måltal var den rette måde at gribe 
klimaproblemstillingen an på, da man på den måde kunne blive målt og vejet samt holdt ansvarlig. 

I forhold til biodiversitet nævnte formanden, at emnet var vigtigt for Danske Bank, og at man ville 
implementere lignende målbare værktøjer som for klimaområdet, med henblik på at følge, hvilken 
påvirkning Danske Bank havde på biodiversiteten. 

Dirigenten konstaterede, at der ikke var yderligere spørgsmål. Da der ikke var yderligere indlæg, 
lukkede dirigenten for debatten og konstaterede med generalforsamlingens tilslutning, 

at beretningen var taget til efterretning, 
at generalforsamlingen havde godkendt årsrapporten for 2022 (Annual Report 2022), 
at generalforsamlingen havde godkendt disponeringen af resultatet i henhold til årsrapporten 

som foreslået af bestyrelsen, og 
at generalforsamlingen havde godkendt aflønningsrapporten for 2022 (Remuneration Report 

2022). 

Ad punkt 5) Valg af medlemmer til bestyrelsen 

Dirigenten præsenterede de overordnede vedtægts bestemte rammer for valget af medlemmer til 
bestyrelsen og oplyste, at Bente Avnung Landsnes ikke søgte genvalg. 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen havde foreslået genvalg af Martin Blessing, Jan Thorsgaard 
Nielsen, Lars-Erik Brenøe, Jacob Dahl, Raija-Leena Hankonen-Nybom, Allan Polack, Carol 
Sergeant og Helle Valentin. 

Dirigenten oplyste endvidere, at Michael Strabo og Caroline Bessermann havde indstillet sig selv 
som nye medlemmer af bestyrelsen. Som angivet i indkaldelsen støttede bestyrelsen ikke disse 
kandidaturer. 

Bestyrelseskandidat Caroline Bessermann indledte sin motivering med at kritisere den nuværende 
bestyrelse. Ifølge Caroline Bessermann havde den nuværende bestyrelse ikke gjort nok i forhold til 
at rykke Danske Bank i en mere bæredygtig retning, når man tog Danske Banks samlede COr 
udledninger i betragtning. Caroline Bessermann nævnte konkrete selskaber og projekter, hvori 
banken fejlede i forhold til at udvise aktivt ejerskab. Afslutningsvis opfordrede Caroline 
Bessermann aktionærerne til at træffe de beslutninger, der var nødvendige for at afslutte Danske 
Banks forretningsaktiviteter inden for fossile brændsler. 
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Dirigenten oplæste herefter motiveringen af Michael Strabos kandidatur, og nævnte, at Michael 
Strabo var Managing Partner i Octagon Capital GmbH og grundlægger og direktør i Strabo 
Investments Ltd. Michael Stra bos motivering fremgik af indkaldelsen. 

Dirigenten oplyste, at nærmere information om kandidaternes kompetencer, uafhængighed, 
uddannelsesmæssige baggrund og øvrige ledelseshverv fremgik af indkaldelsen. 

Aktionær Frank Aaen indledte med at kritisere forslaget om at genopstille næstformanden. Frank 
Aaen mente, at man på baggrund af sagen om salget af TDC ikke burde genvælge næstformanden. 
Dernæst kritiserede Frank Aaen forslaget om at genvælge alle bestyrelsens medlemmer, da der 
ifølge Frank Aaen ikke var tilstrækkeligt med kompetencer inden for klimadagsordenen, hvorfor 
Frank Aaen støttede Caroline Bessermanns kandidatur. Frank Aaen stillede følgende spørgsmål: 

1) Ville banken offentliggøre fit & proper-vurderingen af næstformanden? 

2) Overvejede bestyrelsen at vælge en person med kompetencer inden for klimadagsordenen 
ind i bestyrelsen? 

Formanden svarede indledningsvis, at man havde foretaget en grundig analyse, og at man ikke 
havde foreslået genvalg af næstformanden, hvis bestyrelsen ikke mente, at næstformanden var 
egnet til at sidde i Danske Banks bestyrelse. Formanden fortalte derudover, at man fra bankens side 
ikke offentliggjorde fit & proper-vurderinger. 

Formanden forklarede desuden, at bestyrelsen med de af bestyrelsen foreslåede kandidater til fulde 
levede op til kompetencekravene til bestyrelsen. Formanden henviste derefter til, at bestyrelsen 
havde modtaget løbende rådgivning fra klimaeksperter, og at der blandt klimaeksperter var en bred 
anerkendelse af Danske Banks klimahandlingsplan. 

Det konstateredes herefter, at der ikke var yderligere kandidater. 

Dirigenten præsenterede bestyrelsens forslag om valg af 8 medlemmer til bestyrelsen og 
konstaterede med generalforsamlingens tilslutning, at dette forslag var vedtaget. 

Der blev herefter foretaget en afstemning om de enkelte kandidater. 

Resultat af afstemningen var følgende: 

Martin Blessing: 482.741.131 stemmer for 
Jan Thorsgaard Nielsen: 408.023.752 stemmer for 
Lars-Erik Brenøe: 469.743.704 stemmer for 
Jacob Dahl: 486.939.886 stemmer for 
Raija-Leena Hankonen-Nybom: 486.990.176 stemmer for 
Allan Polack: 486.947.699 stemmer for 
Carol Sergeant: 478.240.552 stemmer for 
Helle Valentin: 483.209.322 stemmer for 
Michael Strabo: 329.215 stemmer for 
Caroline Bessermann: 386.331 stemmer for 

Dirigenten konstaterede, at Martin Blessing, Jan Thorsgaard Nielsen, Lars-Erik Brenøe, Jacob 
Dahl, Raija-Leena Hankonen-Nybom, Allan Polack, Carol Sergeant og Helle Valentin var genvalgt 
til bestyrelsen. 

Dirigenten oplyste herefter, at bestyrelsen bestod af Martin Blessing, Jan Thorsgaard Nielsen, Lars 
Erik Brenøe, Jacob Dahl, Raija-Leena Hankonen-Nybom, Allan Polack, Carol Sergeant og Helle 
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Valentin. Derudover bestod bestyrelsen af de fire medarbejdervalgte bestyrelsesmedlemmer Bente 
Bang, Kirsten Brich, Aleksandras Cicasovas og Louise Aggerstrøm Hansen. 

Ad punkt 6) Valg af ekstern revision 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen havde stillet forslag om genvalg af Deloitte Statsautoriseret 
Revisionspartnerselskab som revisor i overensstemmelse med revisionsudvalgets indstilling. Det 
fremgik af forslaget, at revisionsudvalget i sin indstilling ikke var blevet påvirket af tredjemand, og 
at revisionsudvalget ikke havde været underlagt restriktioner, der begrænsede 
generalforsamlingens valg til bestemte kategorier af eller lister over statsautoriserede revisorer eller 
revisionsfirmaer. 

Dirigenten oplyste, at der ikke var andre kandidater, hvorefter dirigenten med 
generalforsamlingens tilslutning konstaterede, at Deloitte Statsautoriseret Revisionspartnerselskab 
var genvalgt som ekstern revisor. 

Ad punkt 7) Bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen havde fremsat to forslag til vedtægtsændringer under 
dagsordenens punkt 7.a og 7.b. 

Ad punkt 7.a) Forslag om forlængelse med et år af den eksisterende bemyndigelse i 
vedtægternes § 6, stk. 5.b. og stk. 6 til at forhøje aktiekapitalen uden fortegningsret 
for aktionærerne og optagelse af konvertible lån. 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen havde stillet forslag om, at den eksisterende bemyndigelse til 
uden fortegningsret for Danske Banks aktionærer, at forhøje Danske Banks aktiekapital og til at 
optage lån mod obligationer eller andre gældsbreve med adgang til konvertering til aktier 
(konvertible lån) forlængedes fra den 1. marts 2027 til den 1. marts 2028. Bemyndigelsen havde til 
formål at sikre Danske Banks fleksibilitet til om nødvendigt at udstede aktier eller optage lån mod 
obligationer i relation til udstedelse af hybrid kernekapital. 

Det var som følge heraf foreslået, at vedtægternes § 6, stk. 5.b. og stk. 6, fik følgende ordlyd: 

"b) Bestyrelsen er bemyndiget til indtil den 1. marts 2028 at forhøje bankens selskabskapital 
(aktiekapital) med indtil nominelt 1.485.000.000 kr. ved konvertering af konvertible obligationer 
eller andre gældsbreve udstedt i henhold til§ 6, stykke 6. 

Kapitaludvidelser (aktieudvidelser) i henhold til§ 6 stykke 5.a. og stykke 5.b kan gennemføres ved 
en eller fl.ere forhøjelser. Bankens kapitalejere (aktionærer) har ikke ret tilforholdsmæssig 
tegning heraf De nye kapitalandele (aktier) skal somfølge herafudbydes til markedskurs. 

Stk. 6. Bestyrelsen er tillige bemyndiget til indtil den 1. marts 2028 ad en eller fl.ere gange at 
optage lån mod obligationer eller andre gældsbreve med en adgang til konvertering til 
kapitalandele (aktier) (konvertible lån)for i alt nominelt 1.485.000.000 kr., medforbeholdfor 
tidligere udstedelser i henhold til§ 6, stykke 9, 10 og 11, nedenfor. Bestyrelsen er bemyndiget til at 
foretage den dermed forbundne kapitaludvidelse. Konvertible lån kan maksimalt udgøre et beløb, 
der svarer til den maksimale kapitalforhøjelse, der kan gennemføres indenfor bemyndigelsen til 
at forhøje bankens selskabskapital (aktiekapital),jf stykke 5.b., ifølge den ved optagelsen 
fastsatte konverteringskurs i lånebetingelserne for obligationerne eller gældsbrevene. Udnyttelse 
af nærværende bemyndigelse reducerer bemyndigelsen i stykke 5.b. til at forhøje bankens 
selskabskapital ( aktiekapital) tilsvarende. Ved bestyrelsens beslutning om optagelse af 
konvertible lån anses bemyndigelsen til at forhøje selskabskapitalen (aktiekapitalen),jf stykke 

M 
9 



5.b.,for udnyttet med et beløb svarende til den maksimale konverteringsret. Konverterings.fristen 
kan fastsættes til en længere periode end 5 år efter optagelsen af det konvertible lån. Bankens 
kapitalejere (aktionærer) har ikke ret til forholdsmæssig tegning af konvertible lån. Bestyrelsens 
beslutning om optagelse af konvertible lån skal optages i vedtægterne, og bestyrelsen er 
bemyndiget hertil." 

Forslaget medførte ingen ændring af vedtægternes§ 6, stk. 5.a og stk. 7-11. 

Da ingen aktionærer ønskede ordet, konstaterede dirigenten med generalforsamlingens tilslutning, 
at forslaget var vedtaget med den fornødne majoritet. 

Ad punkt 7.b) Forslag om bemyndigelse til at afholde fuldstændig elektronisk 
generalforsamling 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen havde stillet forslag om, at generalforsamlingen bemyndigede 
bestyrelsen til at træffe beslutning om at afholde fuldstændig elektroniske generalforsamlinger. 
Formålet med forslaget var at understøtte aktionærernes mulighed for at deltage og stemme på 
Danske Bank A/S' generalforsamlinger, og at hensigten var at gøre brug af bemyndigelsen i tilfælde, 
hvor omstændighederne påkrævede det, eller når det blev anset for passende. 

Bestyrelsen foreslog som følge heraf at tilføje en ny § 8, stk. 4, i vedtægterne med følgende ordlyd: 

"Bestyrelsen er bemyndiget til at beslutte, at generalforsamlingen afholdes som en fuldstændig 
elektronisk generalforsamling,forudsat at den kan afvikles på betryggende vis i henhold til 
selskabsloven. Aktionærer kan derved deltage, give deres mening til kende og stemme elektronisk. 
Nærmere oplysninger om procedurer for registrering og deltagelse gøres tilgængelige på Danske 
Banks hjemmeside og i indkaldelsen til generalforsamlingen." 

Da ingen aktionærer ønskede ordet, konstaterede dirigenten med generalforsamlingens tilslutning, 
at forslaget var vedtaget med den fornødne majoritet. 

Ad punkt 8) Bestyrelsens forslag om forlængelse af den eksisterende bemyndigelse til 
at erhverve egne aktier 

Dirigenten oplyste, at dette var et tilbagevendende punkt på dagsordenen. Bestyrelsen havde stillet 
forslag om, at generalforsamlingen vedtog en forlængelse af den eksisterende bemyndigelse, så 
Danske Bank fortsat kunne handle med Danske Bank-aktier. 

Det var oplyst, at bestyrelsen foreslog følgende bemyndigelse vedtaget: 

"Bestyrelsenforeslår, at den eksisterende bemyndigelse forlænges, således at bestyrelsen i 
perioden indtil den 1. marts 2028 kan lade Danske Bank og koncernen erhverve egne aktier - til 
eje eller pant - svarende til i alt 10 pct. af Danske Banks aktiekapital på 
bemyndigelsestidspunktet, dog således at Danske Banks beholdning af egne aktier ikke overstiger 
10 pct. af Danske Banks aktiekapital. I forbindelse med køb af egne aktier må prisen på aktierne 
ikke afvige mere end 10 pct.fra den på Nasdaq Copenhagen noterede kurs på 
erhvervelsestidspunktet." 

Da ingen aktionærer ønskede ordet, konstaterede dirigenten med generalforsamlingens tilslutning, 
at forslaget var vedtaget. 
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Ad punkt 9) Bestyrelsens forslag til bestyrelseshonorarer for 2023 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen foreslog, at basishonoraret, formandens honorar, 
næstformandens honorar og de yderligere honorarer for udvalgsarbejde forblev uændrede. 

Honorarstruktur for 2023 

Basishonorar 660.000 kr. 

Formandens honorar 4 x basishonorar 

Næstformandens honorar 2 x basishonorar 

Udvalgshonorarer 

Aflønningsudvalget og Nomineringsudvalget 165.000 kr. (1/ 4 X 
basishonorar) 

Revisionsudvalget, Risikoudvalget og Conduct & 220.000 kr. (1/3 x 
Compliance-udvalget basishonorar) 

Udvalgsformænds honorarer 

Aflønningsudvalget og Nomineringsudvalget 330,000 kr. (1/2 X 
basishonorar) 

Revisionsudvalget, Risikoudvalget og Conduct & 440.000 kr. (2/3 x 
Compliance-udvalget basishonorar) 

Ovenstående tabel med de foreslåede honorarer samt yderligere information om aflønningen 
fremgik endvidere af indkaldelsen samt af præsentationen, der blev vist på generalforsamlingen. 

I tillæg til de foreslåede honorarer til medlemmer af bestyrelsen og dens udvalg oplystes det, at 
Danske Bank kunne betale sociale afgifter og lignende pligtige afgifter, der opkrævedes af 
udenlandske myndigheder i relation til bestyrelsesmedlemmernes honorar. Danske Bank kunne 
endvidere betale eventuelle udlæg og rejseomkostninger og yderligere omkostninger, der måtte 
være forbundet med bestyrelsesmedlemmernes arbejde i bestyrelsen. 

Da ingen aktionærer ønskede ordet, konstaterede dirigenten med generalforsamlingens tilslutning, 
at forslaget var vedtaget. 

Ad punkt 10) Bestyrelsens forslag til justering af Danske Bank-koncernens 
aflønningspolitik (Remuneration Policy 2023) 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen havde stillet forslag om justering og sproglige ændringer af 
Danske Banks aflønningspolitik, der senest blev godkendt i 2022. 

Bestyrelsens forslag indebar i hovedtræk følgende ændringer: 

• Præcisering af governance i forbindelse med Executive Leadership Team-medlemmernes 
ret til fratrædelsesgodtgørelse 
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• Præcisering af sammenhængen mellem bæredygtighedsrisici og aflønning 

Bestyrelsens forslag til den opdaterede aflønningspolitik (Remuneration Policy) havde været 
tilgængelig på bankens hjemmeside siden den 17. februar 2023. 

Da ingen aktionærer ønskede ordet, konstaterede dirigenten med generalforsamlingens tilslutning, 
at forslaget var vedtaget. 

Ad punkt 11) Bestyrelsens forslag om fornyelse af den eksisterende skadesløsholdelse 
af bestyrelsesmedlemmer og ledende medarbejdere (Directors and Officers) med 
virkning indtil den ordinære generalforsamling i 2024 

Dirigenten oplyste, at det i 2020 var blevet indsat i vedtægterne, at der årligt kunne vedtages en 
skadesløsholdelse, og det blev i 2020 konkret vedtaget at give en sådan. Bestyrelsen foreslog med 
henvisning hertil, at generalforsamlingen vedtog, at Danske Bank skulle skadesløsholde 
bestyrelsesmedlemmer og ledende medarbejdere i Danske Bank-koncernen op til et beløb på 250 
mio. euro i henhold til vedtægternes § 9, stk. 5. 

Skadesløsholdelsen skulle have virkning fra den ordinære generalforsamling i 2023 og indtil den 
næste ordinære generalforsamling i 2024. De dækningsundtagelser, som fandt anvendelse i den af 
Danske Bank tegnede D&O-forsikring skulle finde tilsvarende anvendelse for skadesløsholdelsen, 
bortset fra D&O-forsikringens undtagelser vedrørende hvidvask (uden relation til Estland-sagen) og 
sanktionsovertrædelser, som ikke skulle finde anvendelse for skadesløsholdelsen. 

Dirigenten henviste i øvrigt til beskrivelsen af forslaget i indkaldelsen. 

Da ingen aktionærer ønskede ordet, konstaterede dirigenten med generalforsamlingens tilslutning, 
at forslaget var vedtaget. 

Ad punkt 12) Forslag fra aktionærer 

Dirigenten oplyste, at selskabet havde modtaget forslag fra aktionærerne Mellemfolkeligt Samvirke 
og Frank Aaen. 

Ad punkt 12.a) Forslag fra aktionær Mellemfolkeligt Samvirke 

Dirigenten oplyste, at aktionær Mellemfolkeligt Samvirke havde stillet to forslag, og henviste til 
beskrivelsen af forslagene som angivet i indkaldelsen. 

Dirigenten gav ordet til Katrine Ehnhuus, der på vegne af Mellemfolkeligt Samvirke motiverede 
forslagene. 

Katrine Ehnhuus indledte med at læse op fra bankens bæredygtighedsrapport. Katrine Ehnhuus 
mente ikke, at bæredygtighedsrapporten gav et retvisende billede af Danske Banks aktiviteter. 
Katrine Ehnhuus mente ikke, at banken kunne indfri sine målsætninger fra klimahandlingsplanen, 
hvis der fortsat blev investeret i selskaber med aktiviteter inden for fossile brændsler. Katrine 
Ehnhuus efterspurgte en ensartet fortolkning af "troværdig Paris-kompatibel transitionsplan" på 
tværs af Danske Bank-koncernen og henviste i den forbindelse til øvrige nordiske bankers udlåns 
og kapitalforvaltningspolitik. Afslutningsvis opfordrede Katrine Ehnhuus til, at banken i sin 
kapitalforvaltningsvirksomhed udviste større aktivt ejerskab. 

Dirigenten henviste til indkaldelsen, hvoraf bestyrelsens baggrund for ikke at støtte forslaget 
fremgik. 
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Dirigenten spurgte herefter, om der var yderligere kommentarer til forslagene. Det var ikke 
tilfældet, og dirigenten gennemførte afstemning om dagsordenens punkt 12.a(1) og 12.a(2). 

Resultatet af afstemningen viste, at punkt 12.a(1) ikke var vedtaget med 3,35 % stemmer for og 
96,65 % stemmer imod af de afgivne stemmer, og at punkt 12.a(2) ikke var vedtaget med 3,92 % 
stemmer for og 96,08 % stemmer imod af de afgivne stemmer. 

Ad punkt 12.b) Forslag fra aktionær Frank Aaen. 

Dirigenten oplyste, at aktionær Frank Aaen havde stillet forslag om, at Danske Bank skulle stoppe 
alle lån til efterforskning og udvikling af nye forekomster af fossile brændsler, og at eksisterende 
investeringer i selskaber, der efterforskede og udviklede nye forekomster af fossile brændsler skulle 
afvikles. 

Aktionær Frank Aaen gentog forslaget som det fremgik af indkaldelsen. Frank Aaen henviste 
desuden til en artikel trykt i Berlingske Tidende den 6. februar 2023 og nævnte, at bankens 
administrerende direktør udtrykte sig i overensstemmelse med forslaget. Frank Aaen ønskede 
derfor nærmere begrundelse for, hvorfor bestyrelsen ikke ønskede at støtte forslaget. 

Dirigenten henviste til indkaldelsen, hvoraf bestyrelsens baggrund for ikke at støtte forslaget 
fremgik. 

Aktionær Frank Aaen mente ikke, at bestyrelsen i sin begrundelse i indkaldelsen svarede 
fyldestgørende på, hvorfor bestyrelsen ikke støttede forslaget. Frank Aaen mente, at dette alene 
kunne ses som et udtryk for, at banken ønskede at fastholde muligheden for at investere i udvikling 
og fastholdelse af udvindingen af fossile brændsler. 

Dirigenten spurgte herefter, om der var yderligere kommentarer til forslaget. Det var ikke tilfældet, 
og dirigenten gennemførte afstemning om dagsordenens punkt 12.b. 

Resultatet af afstemningen viste, at forslaget ikke var vedtaget med 0,25 % stemmer for og 99,75 % 
stemmer imod af de afgivne stemmer. 

Ad punkt 13) Bemyndigelse til generalforsamlingens dirigent 

Dirigenten oplyste, at bestyrelsen havde foreslået, at generalforsamlingen bemyndigede dirigenten, 
med substitutionsret, til at anmelde de vedtagne beslutninger til Erhvervsstyrelsen og til at foretage 
sådanne ændringer, som Erhvervsstyrelsen måtte forlange for at registrere eller godkende de 
vedtagne beslutninger. 

Da ingen aktionærer ønskede ordet, konstaterede dirigenten med generalforsamlingens tilslutning, 
at forslaget var vedtaget. 

Ad punkt 14) Eventuelt 

Dirigenten spurgte, om der var nogen, der ønskede ordet under eventuelt. 

Per Frede Kock spurgte om der var nyt i forhold til bankens kommende hovedsæde, og hvornår 
banken ville tage skridt til at invitere aktionærerne til åbningsreception med portvin og kransekage. 

Den administrerende direktør svarede, at Danske Bank ville flytte hovedsæde i første kvartal af 
2024, og at man ville notere sig ønsket om, at flytningen skulle markeres. 
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Aktionær Lars H. Nielsen fortalte de øvrige aktionærer, at de kunne melde sig ind i en gruppe på 
Facebook for aktionærer i Danske Bank. 

Da der ikke var flere, der ønskede ordet, konstaterede dirigenten, at dagsordenspunktet var 
afsluttet. 

***** 

Dirigenten konstaterede herefter, at dagsordenen var udtømt, hvorefter han takkede for en god 
afvikling af generalforsamlingen, nedlagde sit hverv som dirigent og gav ordet til formanden. 

Formanden takkede herefter dirigenten, de deltagende aktionærer og erklærede derpå 
generalforsamlingen for afsluttet. 

Generalforsamlingen sluttede kl. 18:40. 
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Danske Banks genera/forsamling 2023 

Bestyrelsens beretning om selskabets virksomhed i 2022 

DET TALTE ORD GÆLDER 

VELKOMMEN 

Endnu engang velkommen til vores ordinære generalforsamling. 

I dag er min første ordinære generalforsamling som formand for Danske Banks 

bestyrelse. Men det er min fjerde generalforsamling, siden jeg indtrådte i 

bestyrelsen i 2020. 

Beretningen bliver aflagt sammen med vores administrerende direktør Carsten 

Egeriis, og vi vil begge forsøge at gøre det kort. 

Inden jeg giver ordet til Carsten, vil jeg gerne tale om bankens vigtigste 

finansielle resultater for 2022 samt om bestyrelsens vigtigste prioriteter. 

Men først vil jeg gerne takke jer, vores aktionærer. 

De seneste fem år har været en udfordrende tid både for banken og for jer. 
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Men med afklaringen af Estlandsagen og den løsning på inkassosagen, som vi 

har præsenteret, kan vi nu trække en streg i sandet og rette blikket mod 

fremtiden og de muligheder, der ligger foran os. 

Jeg vil gerne takke jer, fordi I er fortsat med at støtte banken i de seneste år og 

fortsat har tillid til, at vi kan vende udviklingen og gøre Danske Bank til en 

bedre bank. 

At skabe forbedring er en løbende proces. Og vi har gjort betydelige fremskridt 

og forbedret vores forretningsmæssige momentum. 

Det vil jeg også gerne takke vores medarbejdere for. De seneste år har også 

været udfordrende for dem, men på trods af alle udfordringerne har de aldrig 

tabt vores rolle som bank af syne: nemlig at skabe værdi for vores kunder og 

aktionærer. 

Det er takket være det hårde arbejde og den store indsats, som Danske Banks 

engagerede medarbejdere lægger for dagen, at det nu ser lysere ud for 

banken, og vi kan flytte vores fokus fra fortiden til fremtiden. 

Danske Bank står nu i en langt bedre position, end da jeg kom til banken i 

2020, og tingene går i den rigtige retning. 
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Hvordan vi bedst drager fordel af vores bedre position er noget, som både 

bestyrelsen og direktionen har fokus på, og vi ser frem til snart at offentliggøre 

vores planer for de kommende år. Det sker inden sommerferien. Mere præcist 

i juni. 

I strategiprocessen har bestyrelsen et stort fokus på, hvordan vi mest effektivt 

anvender vores kapital, samtidig med at vi sikrer, at vi har en udbyttepolitik, 

der tilgodeser vores aktionærer. 

DE VIGTIGSTE FINANSIELLE RESULTATER 

2022 var et udfordrende år, der var præget af betydelig finansiel volatilitet og 

usikkerhed. Men det var også et år, hvor vi viste Danske Banks styrke på en 

række vigtige områder. 

I løbet af 2022 oplevede vi et øget forretningsmæssigt momentum, idet 

nettorenteindtægterne steg, gebyrindtægterne var robuste og de 

underliggende omkostninger fortsat udviklede sig i nedadgående retning. 

Volatiliteten og frasalget af aktiver på de finansielle markeder førte til lavere 

handelsindtægter og et lavere resultat af forsikringsaktiviteter end året før. 

Det betød, at selvom nettorenteindtægterne var højere end i 2021, var vores 

samlede indtægter for 2022 lidt lavere. 
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For året som helhed havde vi et underskud på 5,1 milliarder kroner mod et 

overskud på 12.920 milliarder kroner i 2021. 

Underskuddet skyldes hensættelsen på 13,8 milliarder kroner vedrørende 

Estlandsagen og nedskrivningen på goodwill relateret til overtagelsen af SEB 

Pension i 2018 på 1,6 milliarder kroner. 

Eksklusive nedskrivningen på goodwill og hensættelsen vedrørende 

Estlandsagen var årets resultat 10,6 milliarder kroner, hvilket svarer til en 

egenkapitalforrentning på 6,2 procent. Vi skal på sigt opnå et afkast, der er 

højere end vores kapitalomkostninger. Ud fra det synspunkt er 6,2 procent ikke 

tilf redsstillende. 

De samlede driftsomkostninger var lidt højere end året før, men ser vi bort fra 

de høje omkostninger, der er forbundet med at afslutte bankens historiske 

sager, herunder de øgede omkostninger til inkassosagen, har vores arbejde 

med at skabe en mere effektiv bank resulteret i lavere omkostninger. Og det 

medførte et fald i antallet af fuldtidsmedarbejdere. 

FORVENTNINGER TIL DEN FINANSIELLE UDVIKLING I 2023 

Årets resultat forventes at være på 15-17 milliarder kroner. 
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Indtægterne i vores kerneforretning forventes at stige i 2023, hovedsageligt på 

baggrund af højere nettorenteindtægter og vores fortsatte bestræbelser på at 

øge det forretningsmæssige momentum. 

På trods af en høj grad af usikkerhed forventes indtjeningen fra 

handelsaktiviteter og forsikringsaktiviteter at rette sig i forhold til niveauet i 

2022. 

Desuden forventes vores fortsatte fokus på omkostningsstyring at afspejle sig i 

lavere omkostninger på trods af inflationspresset. Kreditkvaliteten er generelt 

fortsat stærk, og nedskrivninger på udlån er hovedsageligt drevet af 

modelberegnede nedskrivninger på baggrund af de dårligere 

makroøkonomiske udsigter. Vi forventer således nedskrivninger på udlån på op 

til 3 milliarder kroner. 

KAPITAL/SOLVENS/UDBYTTE 

På grund af hensættelsen på 13,8 milliarder kroner vedrørende Estlandsagen 

foreslår bestyrelsen, at der ikke udbetales udbytte for 2022. 

Danske Banks politik for udlodning af kapital er uændret, og det er fortsat 

vores ambition at udbetale 40-60 procent af årets resultat. Bestyrelsen vil 

fortsat overveje alle muligheder for udlodning af kapital. 
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HISTORISKE SAGER 

Som jeg kort berørte, offentliggjorde vi den 13. december 2022, at vi havde 

indgået en endelig fælles aftale med det amerikanske justitsministerium (U.S. 

Department of Justice), den amerikanske børsmyndighed (the U.S. Securities 

and Exchange Commission) og den danske National enhed for Særlig 

Kriminalitet som konsekvens af disse myndigheders undersøgelse af fejl og 

forseelser vedrørende non-resident-porteføljen i bankens tidligere filial i 

Estland. I forhold til de amerikanske myndigheder er Danske Bank blevet sigtet 

for at indgå aftale om at begå bankbedrageri, hvortil banken har erklæret sig 

skyldig. Danske Bank har desuden indvilliget i at indgå forlig i en civilretlig sag 

om svindel med værdipapirer, der er anlagt af den amerikanske 

børsmyndighed. I forhold til National enhed for Særlig Kriminalitet har Danske 

Bank indvilliget i at betale en bøde og konfiskation for overtrædelse af 

hvidvaskloven og lov om finansiel virksomhed. Forligene markerer afslutningen 

på de amerikanske og danske myndigheders undersøgelser af Danske Bank. 

Der er desuden rejst en række retssager mod Danske Bank i relation til 

Estlandsagen. Dette omfatter en sag mod Danske Bank i USA og en række 

retssager mod Danske Bank i Danmark. Danske Bank har fortsat til hensigt på 

det kraftigste at forsvare sig mod disse krav. 
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Som jeg også kort bemærkede, præsenterede vi sidste år en hurtigere løsning 

for vores inkassokunder, der medfører, at vi sætter gælden for cirka 90.000 

inkassokunder i Danmark til O kroner. 

Desuden har Danske Bank besluttet at gøre brug af en datadrevet model til at 

kompensere kunderne for eventuel overopkrævning som følge af de yderligere 

problemstillinger, der er identificeret i forhold til bankens tidligere 

inkassosystemer. 

BESTYRELSESFORHOLD 

For bestyrelsen var sidste år endnu et år med et ekstraordinært højt 

aktivitetsniveau - der blev holdt 32 bestyrelsesmøder, herunder to 

strategiseminarer, samt 33 udvalgsmøder. 

Mellem møderne har bestyrelsen løbende skullet godkende kreditansøgninger 

og behandle en lang række presserende sager. 

Bestyrelsen har også gennemført den årlige bestyrelsesevaluering ved hjælp af 

et eksternt konsulentfirma. Vi laver evalueringen for at sikre, at bestyrelsen 

samlet set besidder de kompetencer, der skal til for at vi kan varetage vores 

opgaver og sikre udvikling af Danske Bank til gavn for alle bankens 

interessenter. 
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Samlet set var resultaterne af evalueringen i 2022 positive, og bestyrelsen vil 

følge op på særlige fokusområder i 2023. 

Som anført i indkaldelsen foreslår bestyrelsen genvalg af otte af de ni 

nuværende bestyrelsesmedlemmer, da Bente Avnung Landsnes ikke stiller op 

til genvalg. Jeg vil gerne takke Bente for hendes vedholdenhed og store indsats 

i bestyrelsen i en udfordrende periode. 

Såfremt generalforsamlingen vælger de bestyrelsesmedlemmer, som 

bestyrelsen har indstillet, vil tre ud af de otte generalforsamlingsvalgte 

medlemmer være kvinder- og sammen med de tre kvindelige 

medarbejdervalgte medlemmer- vil det give en ligelig fordeling af kvinder og 

mænd i den samlede bestyrelse. 

I det forløbne år er der også sket ændringer i direktionen, idet Christian 

Bornfeld og Johanna Norberg indtrådte i koncerndirektionen i maj 2022 som 

følge af Glenn Söderholms beslutning om at udtræde af direktionen efter mere 

end 25 års ansættelse i Danske Bank. Desuden meddelte vi i januar, at Joachim 

Alpen vil indtræde i direktionen den 1. august 2023, hvor Berit Behring stopper 

som chef for Large Corporates & Institutions efter 16 års ansættelse i Danske 

Bank. 
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Jeg vil gerne takke Glenn Söderholm for hans engagement og stærke lederskab 

i Danske Bank. Hvad Berit angår, vil jeg gerne udtrykke min taknemmelighed på 

et senere tidspunkt, så for nu skal blot lyde en tak for hendes store indsats for 

banken. 

Vi fastholder vores mål for diversitet på tværs af alle ledelsesroller, hvor målet 

for højere lederstillinger er 35 procent kvinder. I december 2022 lå vi på 34 

procent kvinder i højere lederstillinger sammenlignet med 28 procent ved 

udgangen af 2020. Så det går I den rigtige retning. På samme måde er målet 

for direktionen en fordeling på 25/75 og for bestyrelsen en fordeling på 38/62. 

Vi nåede således vores mål for de øverste ledelsesniveauer i 2022. 

Danske Banks aflønningspolitik blev senest godkendt af generalforsamlingen i 

2022. Den udgør rammen for aflønning generelt og incitamentsaflønning 

specifikt. Aflønningspolitikken gælder for alle medarbejdere i koncernen, og 

indeholder desuden specifikke regler for aflønning af direktionen. 

Intern revision gennemfører årligt en revision, som har til formål at efterprøve, 

hvorvidt banken har processer og tilstrækkelige kontroller, der sikrer, at 
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aflønningspolitikken efterleves. Konklusionerne fra revisionen rapporteres til 

bestyrelsens aflønningsudvalg. 

Det er overordnet bestyrelsens vurdering, at direktionens aflønning er rimelig. 

I forhold til bonus for 2022 har bestyrelsen gennemført den sædvanlige 

evaluering af de enkelte direktionsmedlemmers performance i 2022 og har på 

denne baggrund opgjort bonus for 2022. Dette gælder nuværende og fratrådte 

medlemmer i overensstemmelse med deres kontraktvilkår. 

Bestyrelsens og direktionens aflønning for 2022 er nærmere beskrevet i 

bankens aflønningsrapport (Remuneration report), der behandles under punkt 

4. Som man kan læse, er den kortsigtede variable løn, der er tildelt direktionen, 

39 procent lavere end sidste år, hvilket afspejler resultaterne for 2022. 

For fortsat at fremme en sund virksomhedskultur har vi også i 2022 opdateret 

bankens Code of Conduct Policy, der er vores politik for god adfærd, og 

Conduct Risk Policy, der er vores adfærdsrisikopolitik, for at sikre, at de 

afspejler bankens Purpose, dvs. vores formål, og Culture Commitments, som er 

vores kerneværdier, og at vi samtidig fastholder vores fokus på adfærd, risici 

og uddannelse af medarbejderne. Et centralt element i vores arbejde er at 

opretholde en stærk risikostyring og governance for at fremme gode kunde- og 

markedsresultater. 
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Bankens bestyrelse og direktion har en klar ambition, og et lige så klart ansvar, 

for at fremme en kultur, hvor problemer bliver påpeget, diskuteret og 

håndteret. 

Tak for ordet. 

Martin Blessing giver ordet videre til Carsten Egeriis, som fortsætter på dansk 

REFLEKSIONER OVER DET FORGANGNE ÅR 

Tak, Martin. 

Som det fremgik af bestyrelsens beretning, så var 2022 på afgørende områder 

et år med store fremskridt for Danske Bank. 

Men det var fremskridt på en udfordrende baggrund. 

2022 startede med corona og forsamlingsrestriktioner. Og netop som vi igen 

kunne åbne op og håbe på, at coronakrisen nu endelig var bag os, blev vi 

vidner til Ruslands invasion af Ukraine, som blev startskuddet for endnu et 

udfordrende år med kraftigt stigende energipriser, den højeste inflation i fire 

årtier, stigende renter og faldende aktiekurser, og et boligmarked ramt af 

usikkerhed. 
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Det har været et vanskeligt år for vores kunder. Uanset om vi taler om 

familien, der er blevet ramt af stigende leveomkostninger og har set værdierne 

af deres pensionsopsparinger falde. Startup-virksomheden, der har haft svært 

ved at tiltrække ny kapital. De små og mellemstore virksomheder, der er blevet 

ramt af højere omkostninger og lavere omsætning. Eller de helt store 

virksomheder, der pludseligt er vågnet op til en helt ny makroøkonomisk og 

geopolitisk virkelighed. 

Fælles for alle kunder er, at den stigende usikkerhed på én gang har ramt som 

konkrete økonomiske udfordringer her og nu. og at den samtidig har skabt 

forøget usikkerhed om fremtiden og gjort det sværere for vores kunder at 

planlægge. 

Og det er midt i alle disse udfordringer, at vi endnu engang har demonstreret 

den vigtige rolle, vi spiller for vores kunder og for dansk økonomi, som det også 

var tilfældet under coronakrisen. 

Som bank har vi spillet en vigtig rolle i forhold til at implementere og 

håndhæve økonomiske sanktioner mod Rusland. Vi reagerede hurtigt på høje 

gaspriser ved at udvikle og lancere et nyt energilån til husejere, der ønskede at 

udskifte deres olie eller gasfyr eller at energioptimere deres bolig på anden vis. 
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Og vi har det seneste år været i tæt dialog med vores kunder for at hjælpe dem 

med at navigere i den økonomiske usikkerhed, der pludselig er opstået. 

På grund af vores stærke kapitalposition har vi været i stand til fortsat at 

tilbyde lån og likviditet for vores kunder, og det seneste år har vi faktisk øget 

vores udlån for både privatkunder, erhvervskunder og store og institutionelle 

kunder. 

Samtidig har vi i Danske Bank et rådgiverkorps og nogle finansielle 

kompetencer, der gør os i stand til at tilbyde højt kvalificeret rådgivning- ikke 

mindst om meget komplekse økonomiske forhold og problems Lilliriger. Og del 

betyder, at vi har været i stand til at spille en særlig rolle som rådgiver og 

sparringspartner for vores kunder i en tid, hvor den ene krise er blevet afløst af 

den anden. 

Det vil jeg gerne prøve at belyse ved at invitere jer indenfor i banken sammen 

med vores erhvervskundedirektør, Christin Tuxen, som har sat ord på nogle af 

de udfordringer, vores kunder står med lige nu, og hvordan vi som bank er i 

stand til at hjælpe dem. 

Video - [interview med Christin Tuxen] 

Som Christin Tuxen er inde på, har vi de seneste år oplevet nogle store 

økonomiske chok. 
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Det gælder ikke mindst de kraftige rentestigninger, der i 2022 overraskede de 

fleste og skabte store udfordringer og stor usikkerhed, men som også har 

betydet, at 2022 blev året, hvor vi endelig kunne sige farvel til negative renter. 

Negative renter var en kilde til frustration blandt vores kunder, og de var en 

hovedpine for os som bank. Og at tiden med negative renter er forbi, betyder 

så også en normalisering af vores kerneforretning: at veksle et kortfristet 

indlån til et længere fristet udlån, og at tjene penge på renteforskellen mellem 

ind- og udlånet. 

STATUS PÅ 2023-RESULTATER 

Da jeg blev udpeget som Danske Banks nye administrerende direktør for to år 

siden, var det med et klart mandat om at videreføre og fuldføre den 2023-plan, 

som bestyrelsen og direktionen var blevet enige om, og som jeg selv havde 

været med til at formulere. 

Vores 2023-plan havde som målsætning at skabe en bedre og mere enkel og 

effektiv bank til gavn for kunder, medarbejdere, jer aktionærer og de samfund, 

vi er en del af. 

Vi satte nogle konkrete mål, som vi ville nå senest ved udgangen af 2023. 

Vi satte bl.a. et mål om, at vi vil være i top-2 målt på kundetilfredshed. 
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Hvis jeg kort skal give en status på den målsætning, så har de store og 

institutionelle kunder rangeret os over alle andre nordiske banker - for 

syvende år i træk. 

For små- og mellemstore bliver vi rangeret som enten den bedste, næstbedste 

eller tredjebedste bank- altså i top-3 - i alle de nordiske lande. 

Kundetilfredsheden blandt privatkunder er der, hvor vi de seneste år har været 

mest udfordret, men vi oplever nu stigende kundetilfredshed blandt vores 

privatkunder. Vi kan også se, at den gennemsnitlige kundetilfredshed dækker 

over store forskelle. De kunder, som aktivt har gjort brug af vores 

rådgivningstilbud, og som har haft et møde eller anden interaktion med en 

rådgiver, er væsentligt mere tilfredse med Danske Bank end øvrige kunder. På 

en skala fra 1 til 10, er vores rådgivere i gennemsnit blevet scoret til 9,4 efter 

møder med yngre kunder og boligejere, som er to af de kundesegmenter 

blandt privatkunder, som vi har særligt fokus på. 

Der er med andre ord stor forskel på kundetilfredsheden alt efter, om 

kunderne vurderer os på baggrund af en konkret erfaring eller oplevelse, eller 

om de vurderer os på baggrund af kundens mere generelle opfattelse af 

banken. 

15 



Den forskel understreger den store værdi, som vores rådgivere bidrager med, 

og det understreger værdien af vores strategiske fokus på at kunne levere 

specialiseret kunderådgivning. 

Den værdi, som vores rådgivere leverer, understreger også vigtigheden af at 

have kompetente og engagerede medarbejdere. Medarbejdernes trivsel og 

engagement er et mål i sig selv, og det er samtidig også en forudsætning for at 

skabe tilfredshed blandt vores kunder. 

Som et led i 2023-planen satte vi et mål om en tilfredsheds-og 

motivationsscore for medarbejdere på 77 - opgjort efter en internationalt 

anerkendt målestok - og vores seneste måling viser en gennemsnitlig 

tilfredshed og motivation på 76. Det er en stigning fra 71 i 2021, og altså nu 

kun et enkelt point for den score, vi ønsker at nå inden udgangen af 2023. 

Og det er et fremskridt, som jeg ser som et resultat af vores vedholdende fokus 

på at skabe en mere inkluderede arbejdsplads med stor fleksibilitet og 

selvbestemmelse for den enkelte medarbejder, og ikke mindst vores indsats 

for at blive en mere formålsdrevet virksomhed med værdier, som 

medarbejderne bakker op om og ønsker at være en del af. 

I forhold til jer aktionærer satte vi et mål om en egenkapitalforretning på 

mellem 9 og 10 procent ved udgangen af 2023. Det mål opdaterede vi i 2021 til 
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mellem 8,5 og 9 procent, og vores forventninger til det finansielle resultat for 

2023 giver os en god mulighed for at overgå vores opdaterede mål. Det samme 

gælder for vores målsætning om en omkostningsprocent på cirka 55, hvor vi 

også ser en god mulighed for at overgå vores målsætning. 

Ved vores planlagte investoropdatering den 7. juni vil vi opdatere om vores 

finansielle målsætninger årene fremover. 

Vi satte også konkrete mål for Danske Banks bæredygtighedsindsats, som vi 

hævede i 2021, og som vi nu er meget tæt på at have indfriet. 

For bæredygtig finansiering hævede vi målet fra oprindeligt 100 milliarder 

kroner til nu 300 milliarder kroner ved udgangen af 2023, og her var vi ved 

udgangen af sidste år oppe på 273 milliarder kroner. Og vores mål for 

bæredygtige investeringer via Danica Pension hævede vi i 2021 fra 30 

milliarder kroner til 50 milliarder kroner, og her var status ved udgangen af 

sidste år, at vi havde nået knap 38 milliarder kroner. 

Som Martin også var inde på, drøfter vi lige nu, hvilke mål og prioriteter, der 

skal erstatte vores 2023-mål, og jeg kan kun istemme Martins udmelding om, 

at det er nogle mål og prioriteter, vi glæder os til at dele og diskutere til 

sommer. 
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Men det skal ikke være nogen hemmelighed, at den nye strategi langt hen ad 

vejen vil være en fortsættelse af vores nuværende ambitioner om at blive en 

mere fokuseret Nordisk bank, der gør det lettere for vores kunder at betjene 

sig selv og ordne dagligdags bankforretninger gennem forbedrede digitale 

løsninger, mens vi samtidig udbygger vores tilbud til de kunder, der har behov 

for kompleks rådgivning. Det gælder ikke mindst i forhold til bæredygtighed og 

grøn omstilling, som er- og vil vedblive at være - et strategisk fokusområde 

for os, og et område, hvor vi ønsker at accelerere og styrke den dialog, vi 

allerede har med vores kunder. 

Sidste år satte vi konkrete 2030-mål for de sektorer, der står for hovedparten 

af de drivhusgas-emissioner, vi finansierer, og de mål har vi nu fulgt op på med 

den klimaplan, vi lancerede i januar, og som redegør for hele Danske Bank 

koncernens direkte og indirekte CO2-udledninger med konkrete målsætninger 

for, hvordan vi vil nedbringe disse udledninger som led i vores ambition om at 

opnå CO2-neutralitet senest i 2050. 

Vores nye klimahandlingsplan sætter mål for, hvordan vi skal reducere den 

finansierede emissionsintensitet i de vigtigste sektorer i vores låneportefølje, 

blandt andet olie og gas, skibsfart, elproduktion, stål, cement og 

erhvervsejendomme. 
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Jeg er personligt rigtig stolt af vores nye klimaplan, og det er en stolthed, jeg 

deler med mine kollegaer i banken. Én af dem er vores bæredygtighedschef 

Kristin Parello-Plesner, som her forklarer, hvad vores klimaplan nærmere går 

ud på, og hvordan vi vil arbejde med den. 

[Video-interview med Kristin Parello-Plesner] 

Som Kristin Parello-Plesner siger i videoen, så har vi med vores klimaplan 

forpligtiget os til en meget væsentlig CO2-reduktion frem mod 2030. 

Man kunne måske sige, al deri nerume løsning til at reducere emissionerne 

ville være at ophøre med alt samarbejde med kunder med høj udledning. 

Det er ikke den vej, vi ønsker at gå. 

Omstillingen fra fossil til vedvarende energi er en langsigtet indsats, der kræver 

massive investeringer. Vi tjener hele økonomien, ikke kun de virksomheder, 

der allerede er meget grønne i dag. Vi tror på, at vi gør størst mulig forskel for 

den enkelte og for samfundet ved at tage ejerskab for vores rolle i samfundet 

og ved at tilbyde vores kunder rådgivning og finansielle løsninger, der 

understøtter deres omstilling. 
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Hvis en virksomhed ikke ønsker at overgå eller ikke har en realistisk 

overgangsplan, kan vi i sidste ende være nødt til at afslutte 

forretningsforbindelserne. 

Men udgangspunktet vil altid være at arbejde sammen om at finde den rigtige 

løsning. 

AFSLUTNING/ AFRUNDING 

Det er også den tilgang, vi har til vores kunder på alle andre områder. 

At finde løsninger, og at hjælpe dem med at vende udfordringer til muligheder. 
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